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تأثیرعملیاتطوفانالاقصی
 فرهاد نظریان: »اگر هنوز فکر می کنی عملیات طوفان الاقصی مؤثر نبوده، 
به حکم بین المللی دادگاه لاهه پیرامون بازداشــت سران اسرائیل کمی فکر 
کن! کی فکرشــو می کرد یه روزی ســران رژیم کودک کش بابت جنایت در 
غزه، محاکمه جهانی و از آن مهم تر محکوم به بازداشــت شــوند و کلی مقام 

بین المللی هم از این حکم حمایت کنند؟«
حکممناسببرایجنایتکارجنگی

 فردوس: »حکم بازداشــت نتانیاهو و گالانت در دیوان کیفری بین المللی 
صادر شد. واکنش ها: مسئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا: این حکم الزام  آور 
است؛ هلند و بلژیک: نتانیاهو به خاک ما بیاید دستگیر می شود؛ پاریس: طبق 
قوانین اقدام می کنیم؛ وزیر دفاع ایتالیا: در صورت ســفر نتانیاهو به ایتالیا، او 
را دســتگیر خواهیم کرد؛ اردن: نتانیاهو باید بازداشت شود؛ شاید فکر کنید 
این احکام نمایشــی هســتند و تاثیری ندارن اما همین که عنوان جنایتکار 
جنگی بهش تعلق گرفته و در ١٢۴ کشور دنیا تحت تعقیب قرار گرفته، ضربه 
ســنگینی به اعتبار و جایگاه صهیونیست هایی هست که خودشون رو ارباب 

مردم دنیا می دونستن!«
عدالتدرجهانامروز

 علیرضــا زادبر: »در حالی  که شــورای امنیت بــرای چهارمین بار متوالی 
قطعنامه آتش بس جنگ برای جلوگیری از نسل کشــی اســرائیل را مطرح و 
دقیقا برای چهارمین نوبت دولت آمریکا قطعنامه را وتو می کند! شورای حکام 
به تحریک همین آمریکا و بازیگری ســه کشور اروپایی علیه ایران قطعنامه 

صادر و این است عدالت در جهان امروز!«
اسطورههایملیبرجامنظریندارن؟!

 عبدالله گنجی: »یکی از بندهای قطعنامه دیشب که توسط ۴ کشور غربی 
عضو برجام نوشته شده: »لزوم بازگشت ایران به محدودیت های مشخص  شده 
توســط برجام«، گرفتید؟ یعنی ما در برجام برای شما خط قرمز گذاشتیم و 
خودمان هم تعهدی را اجرا نمی کنیم اما شــما اجرا نکنی می روی شــورای 

امنیت. اسطوره های ملی برجام کجای مجلس اند؟«
لطفاًتکرارنکنید!

 سید نظام الدین موسوی: »انگار قرار است دوباره به زنجیره باطل: قطعنامه 
آژانــس- کوتاه آمدن ایران، دوباره قطعنامه آژانس- دوباره کوتاه آمدن ایران 
و الی آخر بازگردیــم. آن تجربه تلخ را تکرار نکنید که دیدیم آخرش پوچ و 
بود و نتیجه اش تقریباً هیچ! راه، همین اســت: یک گام جلو آمدند، یک گام 

به جلو بگذاریم. تمام!«
نمایشبلدبودنزباندنیا!

 کاربری نوشت: »این چه حکمتیه که هر موقع اصلاح طلب ها میان سرکار؛ 
خزانه خالی میشــه! گاز کم میشــه! برق قطع میشه! فروش نفت کم میشه! 
قیمت نفت میاد پایین! مایحتاج ملت گرون میشه! منابع برای چندرغاز یارانه 
ته میکشه! قطعنامه صادر میشه! تحریم های بیشتری وضع میشن! ولی نکته 
مهم اینه که آیفون قراره رجیستر بشه و اینکه اینا خیلی زبان دنیا رو بلدن!«

پیشتازیایراندرنانو

 امید ملایی با انتشار این تصویر نوشت: »نخبگان ایرانی مدال طلای دومین 
المپیاد بین المللی نانو را کسب کردن؛ ایران، پیشرو در عرصه فناوری نانو.«

دولتثروتمندان
 میثم مهرپور: »رفتار دولت انصافاً عجیب است. همه تصمیمات مطلقا در 
راســتای منافع ثروتمندان است. حق ماموریت ها دلاری می شود یارانه ریالی 
ملت ]بموقع[ پرداخت نمی شود. قیمت تیبا گران و هیوندا ارزان می شود. برق 
قطع و نان گران اما واردات آیفون آزاد می شود. سلطه سرمایه دارها بر کشور 

تاکنون این قدر علنی نبوده.«
خادممردم

 نیک پور با انتشار تصویری از شهیدجمهور آیت الله رئیسی نوشت: »اسمش 
رئیس جمهور بود؛ اما رسمش بسیجی بود!« 

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

مقامهایایالــتآلابامادرآمریکا
سومینحکماعدامرابااستفادهازگاز

نیتروژناجراکردند.
به گــزارش خبرگزاری میــزان، ایالت 
آلاباما در ســومین اعدام بــا گاز نیتروژن 
زندانی  نیتروژن(، حکم یک  )هیپوکســی 

محکوم به اعدام را اجرا کرد.
حکم اعدام کری دیل گریســون، زندانی اهل آلاباما، که در پرونده 
قتل در ســال ١۹۹۴ گناهکار شناخته شده بود، عصر روز پنج شنبه به 

وقت محلی اجرا شد.
کری دیل گریســون، ۵۰ ســاله، در زندان ویلیام ســی.هولمن در 
جنوب آلاباما اعدام شد؛ او یکی از چهار نفری است که در دوره نوجوانی 
بــه جرم قتل ویکی دبلیو، ۳۷ســاله، در حالی که وی در مســیر خانه 

مادرش در لوئیزیانا بود، محکوم شد.
آلاباما در اوایل سال جاری میلادی استفاده از گاز نیتروژن را برای 
اجرای برخی اعدام ها آغاز کرد؛ این روش )هیپوکســی نیتروژن( شامل 
قرار دادن یک ماســک گاز تنفســی بر روی صورت است تا هوای قابل 
تنفــس را با گاز نیتروژن خالص جایگزین کند و باعث مرگ ناشــی از 

کمبود اکسیژن شود.
براساس گزارش مرکز اطلاع رسانی مجازات اعدام در آمریکا، علاوه بر 
آلاباما، ایالت های لوئیزیانا، اوکلاهما و می سی سی پی نیز اعدام با روش 
هیپوکسی نیتروژن را مجاز دانسته اند؛ اگرچه تاکنون تنها آلاباما از این 

روش برای اجرای حکم اعدام استفاده کرده است.
مهرماه گذشــته نیز حکم اعدام آلن یوجین میلر، زندانی ۵۹ساله 
آمریکایی در آلاباما اجرا شد؛ وی دومین زندانی محکوم به اعدام در این 

ایالت بود که با هیپوکسی نیتروژن اعدام شد.
کارشناســان ســازمان ملل درپی اجرای نخســتین حکم اعدام با 
هیپوکسی نیتروژن با صدور بیانیه ای، این روش اعدام را محکوم کرده و 

خواستار توقف استفاده از آن شدند.

اجرای
سومین حکم اعدام 

در آلاباما با گاز نیتروژن 

آمریکا

سازمان اطلاعات فناوری دفتر مدیرکل
غذاودارواعلامکرد:سازمانغذاوداروبا
هرگونهاقدامغیرقانونیدرشناسهگذاریو
الصاقبرچسبهایاصالتبهشدتبرخورد

خواهدکرد.
به گزارش تسنیم، ســازمان غذا و دارو، برای 
شناســایی فرآورده های دارویی اصــل از تقلبی، 
تولیدکننــدگان و واردکننــدگان را موظــف به 
چسباندن برچســب اصالت روی محصولات شان 
کرده اســت. روی برچســب اصالت، یک شناسه 
 UID رهگیــری اختصاصی ٢۰ رقمی تحت عنوان
درج می شود که با وارد کردن آن در سامانه تی تک، 
مصرف کننده می توانــد از اصالت فرآورده دارویی 
خریداری شده اطمینان حاصل کند اما بررسی ها 
نشان می دهد که برخی مراکز چاپ لیبل در فضای 
مجازی اقدم به توزیع آگهی چاپ برچسب اصالت 

دارو می کنند.
چاپ لیبل خام توســط برخی شرکت ها و مراکز 
چاپ  خصوصی و تبلیغ آن در فضای مجازی ممکن 

است این بستر را ایجاد کند که عده ای بدون داشتن 
مجوزهای لازم از سازمان غذا و دارو، با ارائه کدهای 
تقلبی، محصولات غیرمجاز خود را در بازار توزیع کنند.

مدیرکل دفتر فناوری اطلاعات ســازمان غذا 
و دارو دربــاره خبر فروش برچســب های اصالت 
دارو در آگهی های فضای مجازی به تسنیم گفت: 
شناسه گذاری و الصاق برچسب های اصالت، به عنوان 
ابزاری کلیدی در رصد و رهگیری تمام محصولات 
سلامت محور تحت نظارت کامل سازمان غذا و دارو 
قرار دارد و هرگونه تخطی از این فرآیند، غیرقانونی 

محسوب می شود.
سعید کاظمی افزود: تأمین کنندگان کالاهای 
سلامت محور موظفند مطابق ضوابط و استانداردهای 
اعلامی سازمان و قوانین و مقررات مربوطه، هر واحد 
فروش فرآورده تولیدی یا وارداتی را شناسه گذاری 
نمایند و از تطابق اطلاعات شناسه گذاری شده اقلام 
تولیدی و وارداتی با اطلاعات فروش به شرکت های 

توزیع کننده اطمینان حاصل کنند.
وی تأکید کرد: ســازمان غذا و دارو با هرگونه 

اقــدام غیرقانونــی در شناســه گذاری و الصــاق 
برچسب های اصالت به شدت برخورد خواهد کرد 
و از مصرف کنندگان نیز درخواســت می شــود با 
استعلام اصالت محصولات خریداری شده به اصالت 

فرآورده ها توجه ویژه داشته باشند.
کد یکتای »برچسب اصالت« قابل کپی نیست

کاظمی بیان داشت: کد یکتای درج شده روی 
برچسب اصالت کاملًا منحصر به فرد است و امکان 
جعل یا کپی برداری از آن وجود ندارد. این کد تحت 
نظارت مستقیم سازمان غذا و دارو تولید و مدیریت 
می شود و تضمینی برای اصالت محصولات است.

مدیرکل دفتر فناوری اطلاعات ســازمان غذا 
و دارو افــزود: هرچند برخی ممکن اســت ظاهر 
گرافیکی برچســب را کپی کنند، امــا این اقدام 
نیز تخلف محسوب می شود. در صورت شناسایی 
چنین تخلفاتی از طریــق گزارش های مردمی یا 
بازرســی های میدانی، با متخلفان برخورد قانونی 

انجام خواهد شد.
کاظمی بــا تأکید بر نقش مردم در بررســی 

اصالت محصولات ادامه داد: ظاهر گرافیکی برچسب 
به تنهائی معیاری برای تشــخیص اصالت نیست. 
مهم ترین اقدام، اســتعلام کد یکتای درج شــده 
روی برچســب اســت که از طریق روش های زیر 
انجام می شود: ١. ارسال کد یکتا به شماره پیامک 
اعلام شــده روی برچسب. ٢. اســتفاده از سامانه 

.https://ttac.ir تی تک به نشانی
وی بیان داشت: در صورتی که پاسخ استعلام 
مثبت باشد، محصول قانونی و مجاز است. اما اگر 
استعلام نتیجه منفی داشته باشد، محصول غیرمجاز 
و احتمالاً تقلبی اســت. این فرآیند ساده و سریع 
می تواند از ورود محصولات تقلبی به بازار و به خطر 

افتادن سلامت مردم جلوگیری کند.
کاظمی گفت: از مردم درخواســت می کنیم 
که همواره اصالت محصولات را اســتعلام کنند و 
در صورت مشــاهده هرگونــه تخلف، مراتب را به 
ســازمان غذا و دارو گزارش دهند. این همکاری، 
نقش مهمی در تضمین سلامت جامعه و مقابله با 

عرضه محصولات تقلبی خواهد داشت.

واکنش سازمان غذا و دارو 
به فروش برچسب اصالت دارو در »دیوار«

پیش بینی ورود سامانه بارشی جدید به کشور
از دوشنبه

رئیسمرکزملیپیشبینیومدیریتبحرانمخاطرات
وضعهوایسازمانهواشناسیازورودسامانهبارشیجدید

بهغربکشورازروزدوشنبهخبرداد.
صادق ضیاییان به ایسنا گفت: شنبه و یکشنبه در غالب مناطق 
کشــور جوی آرام خواهیم داشت و در شهرهای صنعتی با افزایش 

غلظت آلاینده های جوی مواجه خواهیم بود.
ضیاییان افزود: از اواخر یکشنبه و روز دوشنبه سامانه بارش از 
ســمت مرزهای غربی وارد کشور می شود و در استان های واقع در 
شمال غرب، غرب، جنوب غرب، برخی نقاط جنوبی کشور و سه شنبه 
علاوه بر این مناطق در گیلان، مازندران، قزوین، البرز و تهران سبب 
بارندگی، رعدوبرق، وزش باد شدید موقت، در برخی نقاط گردوخاک 

و در نقاط مرتفع و سردسیر سبب بارش برف می شود.
وی ادامه داد: طی روزهای شــنبه و یکشنبه خلیج فارس مواج 

پیش بینی می شود.
معاونشورایعالیانقلابفرهنگیخبرداد

طرح پیشنهاداتی برای بازنگری سهمیه های  کنکور
بر اساس دهک  اقتصادی و مدارس دولتی

معاونستادتعلیموتربیتشورایعالیانقلابفرهنگی
گفت:پیشنهاداتیبرایدرنظرگرفتندهکهایاقتصادیو
اختصاصسهمیهبهمدارسدولتیعادیمطرحشدهاست.
سیدجلال موســوی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم درباره 
اصلاح سهمیه های کنکور اظهار داشت: سهمیه های مناطق یک تا 
سه کنکور مربوط به شرایط یک دهه پیش است و اکنون نیازمند 

بازنگری و اصلاح هستند.
موسوی با اشاره به وضعیت کنونی، توضیح داد: در شهر تهران، 
خانواده هایی با سطح اقتصادی بالا و همچنین خانواده های ضعیف 
وجود دارند، اما به طور کلی تهران در کنکور به عنوان منطقه یک 
محسوب می شود. از سوی دیگر، شهر ایلام که تنها مرکز استانی با 
سهمیه منطقه سه است، دارای مدارس لاکچری است. این تناقضات 

نشان دهنده ضرورت اصلاح سهمیه های کنکور است.
وی افــزود: یکــی از پیشــنهادات مطرح شــده، حذف کامل 
سهمیه هاســت. بر همین اساس، شورای عالی انقلاب فرهنگی به 
وزارت علوم ابلاغ کرده که طی ســه ماه، پیشنهادهای جدید خود 

را برای اصلاح سهمیه ها ارائه کند.
معاون شــورای عالی انقلاب فرهنگی بــا تأکید بر نقش این 
اصلاحات در تحقق عدالت آموزشــی خاطرنشــان کرد: بخشی از 
عدالت آموزشی با اصلاح سهمیه ها محقق می شود. در این راستا، 
پیشنهاداتی برای در نظر گرفتن دهک های اقتصادی و اختصاص 
ســهمیه به مدارس دولتی عادی مطرح شده است که بررسی آنها 

در دستورکار قرار دارد.

مشــاورعالیوزیربهداشتبابیاناینکه
بسیاریازمردمبهطبسنتیاعتقاددارندو
ازآناستفادهمیکنند،گفت:طبسنتیباید
بهعنوانیکمقولهعلمیمبتنیبرواقعیتبه

مردمانتقالدادهشود.
به گزارش کیهان، علــی جعفریان در افتتاحیه 
سیاست گذاری،  بین المللی چشــم انداز  سمپوزیوم 
قانون گذاری و تنظیم مقررات طب ســنتی و مکمل 
در هتل قلب شهید رجایی اظهار داشت: بسیاری از 
مردم به طب سنتی اعتقاد دارند و در کارهای روزمره 
از آن استفاده می کنند. طب سنتی در ابتدا طب روز 
بود نه سنتی و ابوعلی سینا رویکرد علمی مبتنی بر 
شواهد داشت و امروزه ما هم باید چنین عمل کنیم.

جعفریــان با اشــاره به رویکــرد علمی به طب 
ســنتی در ایران افزود: در ایران دانشگاه های متعدد 
در زمینه طب ســنتی تا مقطع دکتری دایر هستند 
و این دانشــجویان بر اساس علم تربیت می یابند و 
اسناد و مدارک جدید مبتنی بر شواهد بالینی ارائه 
می کنند. بسیاری از مردم به طب سنتی اعتقاد دارند 
و از آن استفاده می کنند، طب سنتی باید به عنوان 
یــک مقوله علمی مبتنی بر واقعیت به مردم انتقال 
داده شــود و جلوی سوءاستفاده و استفاده نادرست 

از آن گرفته شود.
وی ادامــه داد: در ایران دکترای تخصصی طب 
سنتی را داریم و افراد با پایه پزشکی و داروسازی وارد 
طب ســنتی شده و مبتنی بر پایه دانشی که دارند، 

PHD را در حوزه طب ســنتی دریافت می کنند و با 

پژوهش های انجام شــده در این حوزه شواهد معتبر 
جدیدی در این زمینه ارائه می کنند.

مشــاور عالی وزیر بهداشــت تاکید کرد: وزارت 
بهداشت به عنوان متولی نظام سلامت در کشور به 
طب سنتی و مکمل به عنوان یک واقعیت جامعه نگاه 
می کند، آن را به رسمیت می شناسد و با رویکرد علمی 
ترویج می کند و ضوابط و مقررات لازم را با روشــی 

مناسب در این حوزه تدوین می کند.
ایران کشوری پیشرو در ادغام طب سنتی

در شبکه بهداشتی درمانی
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت 
نیز در این مراســم اظهار داشــت: نزدیک ٢۰ سال 

است که آموزش طب ایرانی در نظام سلامت کشور 
با تشکیل دانشکده  های طب ایرانی در دانشگاه های 
علوم پزشکی کشور ادغام شده است و در ایران تنها 
کسانی اجازه طبابت رســمی در این حوزه را دارند 
که پزشکان فارغ التحصیل از این دانشکده ها باشند. 
بنابراین آمــوزش طب ایرانی در کشــور با آموزش 

پزشکان پایه ریزی شد.
نفیسه حسینی یکتا افزود: ایران کشوری پیشرو 
در ادغام طب سنتی در شبکه بهداشتی درمانی است 
و اکنون در سراسر کشور آموزش سبک زندگی سالم 
بر اســاس آموزه های طب ایرانی به هدف کاهش بار 
بیماری های غیرواگیر در حال ادغام است و برای هر 
ایرانی یک شناسنامه سبک زندگی تشکیل می شود.

مشاورعالیوزیربهداشت:

بسیاری از مردم به طب سنتی اعتقاد دارند

انتقادپلیسازخاموشیچراغهایراهنماییورانندگیتهران

هنگام قطع برق در تقاطع ها
توان و ظرفیت پلیس راهور باید 4 برابر شود
رئیسپلیسراهورتهرانبزرگگفت:درصورتقطعیبرق
درتقاطعها،توانوظرفیتپلیسراهوربرایکنترلاینمحلها

بایدچهاربرابرشودکهاینمسئلهقطعاًامکانپذیرنیست.
سردار سید ابوالفضل موسوی پور در گفت وگو با ایسنا اظهار داشت: 
قطعی برق تقاطع های شــهر تهران مشکلات بسیاری ایجاد می کند؛ 
شــما تصور کنید چهارراه و تقاطعی که امروزه با چند چراغ و نهایتاً 
یک مامور پلیس راهور هدایت و کنترل می شــود؛ در صورت قطعی 

برق چه مشکلاتی در آن ایجاد می شود؟
موسوی پور افزود: در صورت از کار افتادن چراغ های راهنمایی و 
رانندگی به هر دلیلی، در هر چهارراه، ما باید ظرفیت انسانی خود را 
بیش از چهار برابر کنیم؛ زیرا باید در هر چهارراه، چهار مامور را سر 
هر خیابان قرار دهیم. همچنین باید یک مامور نیز علاوه  بر آن چهار 
نفر، در مرکز تقاطع قرار گیرد تا شرایط را کنترل و مدیریت کند. 

وی ادامــه داد: وقتی چراغ های راهنمایی و رانندگی هوشــمند 
هســتند؛ یک نفر می تواند آن را هدایت کند و نیاز به مامور بیشــتر 
نیست؛ اما اگر چراغ ها به خاطر قطعی برق خاموش شوند؛ برای کنترل 

باید توان ما افزایش پیدا کند که این اتفاق عملی نیست.
رئیــس پلیس راهور تهران بزرگ: در حال حاضر ما ۸۰۳ تقاطع 
در شــهر داریم که عملًا نمی توانیــم ظرفیت خود را برای همه این 

چهارراه ها افزایش دهیم.
موســوی پور بیان داشت: به خاطر همین دلایل، منطق می گوید 
که برق چهارراه ها نباید قطع شــود. ما راهکارهای این مسئله را سه 
سال پیش در جلسات مشترک با پلیس راهور، اداره برق و شهرداری 
مطرح کردیم و امیدواریم مورد اســتفاده قرار گیرد. به عنوان مثال 
قرار بود ۳۰ تقاطع مهم معرفی شود که برق شان قطع نشود اما هنوز 

برای یک تقاطع نیز این مسئله اجرائی نشده است.

رئیسادارهکنترلحیواناتشهریشهرداریتهران:

برخی گروه ها با غذارسانی غیراصولی موجب افزایش جمعیت سگ های بلاصاحب می شوند
حیواناتشــهری کنترل اداره رئیس
سازمانمدیریتپسماندشهرداریتهران
گفت:بااجــرایطرحضربتــیدرحال
جمعآوریسگهایولگردوافزایشرضایت

شهروندانهستیم.
به گزارش ایسنا، افزایش تعداد سگ های ولگرد 
در نقاط مختلف پایتخت تبدیل به چالشی برای 
شهروندان شده است و مردم نیز از نظر بهداشت 
شهری و امنیت در تردد با مشکل مواجه شده اند. 
ســگ های ولگرد در برخی اوقات در گروه های 
چندتایی در مناطق مختلف شهری پرسه می زنند 

و برای شهروندان مشکلاتی به وجود می آورد.
رئیس اداره کنترل حیوانات شهری سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری تهران درباره افزایش 
سگ های ولگرد در مناطق مختلف سطح تهران 
اظهار داشت: با توجه به شروع فصل سرما و کمبود 
غذا با افزایش ورود حیوانات به محیط های شهری 
مواجه هســتیم. زیستگاه های طبیعی فراوان در 
مناطق کوهستانی مثل درکه و دربند دلیل دیگری 

برای افزایش سگ های ولگرد است.
داود گودرزی، ادامه داد: ابزار مورد اســتفاده 
در عملیــات جمع آوری ســگ های بلاصاحب، 

دارت )داروی بیهوشــی( با برد ۶ متر اســت اما 
در کوهســتان ها قدرت مانــور کمتری داریم. با 
این وجــود همکاران ما تمام تلاش خود را برای 
زنده گیری بدون آســیب رساندن به حیوانات در 

این مناطق در دستورکار قرار داده اند.
گودرزی با اشاره به این که گروه های مختلف 
از طریق غذارســانی غیراصولی موجب افزایش 
جمعیت ســگ های بلاصاحب می شوند، افزود: 
این گروه ها در برخی موارد با ایجاد درگیری های 
متعدد با اکیپ های زنده گیری موجب اخلال در 
عملیات جمع آوری می شوند. هم کنون با اجرای 

طــرح ضربتی در این مناطق در حال جمع آوری 
ســگ های ولگرد و افزایش رضایت شــهروندان 

هستیم.
وی با اشــاره به مشــکل در واردات و تامین 
داروی باکیفیت برای عقیم ســازی حیوانات این 
را هــم گفت که هم اکنون پیمانکاران از کتامین 
موجود در بازار نیاز خود را برطرف می کنند. البته 
برای حل این مشــکل و تامین داروی موردنیاز 
با کیفیت با ســازمان دامپزشــکی استان تهران 
مکاتباتــی انجام داده ایــم و امیدواریم از طریق 

شرکت های داخلی این مشکل را حل کنیم.

بهدنبالشــروعمهاجرتجمعی
اســترالیا در قرمز خرچنگهــای
خیابانهــایجزیرهکریســمسدر
اســترالیامملوازخرچنگهایقرمز

شدهاست.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما به نقل 

از شبکه خبری سی ان ان، این پدیده هرساله که در آن خرچنگ های قرمز 
از جنگل به ســمت اقیانوس می روند گردشگران زیادی را به خود جذب 

کرده است.
این مهاجرت دســته جمعی مشــهور خرچنگ های قرمز در جزیره 
کریسمس در استرالیاست. این جزیره در اقیانوس هند در حدود ٢۶۰۰ 
کیلومتری شــمال غربی پرت قرار دارد. هرساله میلیون ها خرچنگ برای 
زاد و ولد از جنگل به سمت اقیانوس می روند این مهاجرت با اولین بارش 
باران در این فصل مرطوب شروع می شود. معمولاً این پدیده در اکتبر یا 
نوامبر رخ می دهد. زمان مهاجرت این خرچنگ ها ١۵ روز آخر ماه است 
که ابتدا خرچنگ های نر حرکت کرده و به دنبال آنها خرچنگ های ماده 
مسیر را می پیمایند. این پدیده خارق العاده هرساله گردشگران زیادی را 

برای تماشا به خود جذب می کند.

مهاجرت 
میلیونی 

خرچنگ های قرمز 

استرالیا

سازمان رئیس و رئیسجمهور معاون
حفاظتمحیطزیســتگفت:مدیریتو
کنترلآلودگیهوادرهشــتکلانشهر
حفاظت سازمان اولویتهای جزو کشور

محیطزیستاست.
به گزارش ایرنا، شینا انصاری روز پنجشنبه 
با حضــور در برنامــه صف اول شــبکه خبر 
درخصوص آلودگی هوا در شهرهای مختلف و 
کارگروه ملی کاهش آلودگی هوا اظهار داشت: 
کارگروه ملی کاهــش آلودگی هوا یک مدتی 
به وزارت کشــور محول شده بود اما در طول 

این مدت دو جلسه کارگروه را تشکیل دادیم. 
مهم ترین ســند بالادستی ما در مورد آلودگی 
هوا، قانون هوای پاک است که در سال ۹۶ به 
تصویب مجلس شــورای اسلامی رسید و این 
قانــون بالغ بر ١۵ آیین نامــه اجرائی دارد و از 
ســال ۹۶ تا الان به دلایل بسیاری از تکالیف 

این قانون اجرائی نشده است.
انصاری افزود: در این دو جلســه پیگیری 
محورهای آلودگی هوا را انجام داده ایم. موضوع 
دارای اولویت براســاس سیاهه انتشار آلودگی 
هوای کشور در هشت کلانشهر کشور مطالعاتی 

انجام شده و در سال ۹۶ سهم منابع متحرک و 
منابع ساکن را در انتشار آلودگی هوا مشخص 
کرده است. برای مثال در تهران منابع متحرک 
یعنی خودروها و موتورسیکلت ها سهم بیشتری 
در آلودگی  هوا دارند البته که منابع ساکن هم 

نقش دارند.
وی ادامــه داد: در شــهری مانند اراک و 
اصفهــان نقش منابع ســاکن یعنی نیروگاه ها 
در انتشار آلودگی هوا بیشــتر است. بنابراین 
برحســب اولویت مطالعات ســیاهه انتشــار 
پیــش می رویم و به ما ایــن کمک را می کند 

کــه بــرای مدیریــت و کنتــرل آلودگی هوا 
برنامه ریزی دقیق تری انجام دهیم و بر همین 
اســاس برای کلانشهرها برنامه ای را با اولویت 
تدوین کردیم که برای شــهر تهران مدیریت 
و کنتــرل آلودگــی هــوا بر مبنای اســقاط 
خودروهــای فرســوده و توســعه  حمل ونقل 
عمومی باشد. برای شهرهایی که منابع ساکن 
در انتشــار آلودگی هوا دخیل هستند بر روی 
کیفیت ســوخت و فیلتراسیون صنایع کاهش 
 انتشــار آلودگی از منابع ســاکن برنامه ریزی

می کنیم.

رئیسسازمانمحیطزیست:

برنامه مدیریت و کنترل آلودگی هوا در 8 کلانشهر کشور تدوین می شود

عضوهیئتعلمیدانشگاهعلومپزشکی
شهیدبهشــتیگفت:ازهمهمردمعزیز
کشورماندرخواســتدارمکهدرپویش
منهمتستHIVمیدهم،شرکتکنندو
بدانندکهدرماناینبیماریرایگاناست.

به گزارش وبدا، پیام طبرســی با اشــاره به 
 HIV برگــزاری پویــش ملی »من هم تســت
می دهم« اظهار داشــت: عمده انتقال HIV در 
جهان از طریق روابط جنســی بوده است اما در 
مقاطعی توســط بیماران معتاد تزریقی شاهد 
تشدید انتقال این ویروس بوده ایم. همچنین در 
زمانی که ویروس HIV زیاد شناخته شــده نبود 

شاهد انتقال از مادر به نوزاد و خون بودیم.
طبرسی با اشاره به انتقال خون های آلوده در 
سال های ١۹۷۰ تا ١۹۸۵ از طریق انستیتو فرانسه 
به بیماران هموفیلی در ایران افزود: ایران قربانی 
این توطئه ســلامت شد و در حال حاضر میزان 
موارد شناسایی شده در ایران بیش از ۴۰هزار نفر 
اســت که از این تعداد حدود ٢۶هزار نفر تحت 

درمان قرار دارند.
وی بــا بیــان اینکه بیماران مبتــلا به ایدز 
که تحت درمان قرار گرفتند، وضعیت بســیار 
رضایت بخشــی دارند، ادامه داد: تلاش شــده 
برای درمان این بیماری، HIV موجود در خون 

به صفر برســد و پس از آن بیماری کنترل شود 
و قابلیت انتقال نداشته باشد بنابراین شناسایی 
و تحــت درمان قرار دادن بیماران مبتلا به ایدز 

بسیار مهم است.
 رئیس بخش عفونی بیمارســتان مســیح 
دانشوری بیان داشت: اکنون داروهای ضدویروسی 
که موجود هستند سبب به صفر رسیدن ویروس 
در خون می شوند اما این تا زمانی است که دارو 
مصرف می شــود و به محض قطــع دارو دوباره 

بیماری برمی گردد.
طبرسی با بیان اینکه امروز وضعیت کنترل 
و درمان HIV با دهه ۸۰ و ۹۰ بسیار متفاوت تر 

است، گفت: امروز HIV تابو بیماری ها نیست و 
کشندگی های ســال های پیش را ندارد و کاملًا 
قابل درمان اســت. اکنون شــاهد تغییر الگوی 
انتقال ویروس HIV هســتیم و باید هشدارهای 
لازم را به جامعه منتقل کرد، از همه مردم عزیز 
کشورمان درخواست دارم که در پویش من هم 
تســت HIV می دهم، شرکت کنند و بدانند که 

درمان این بیماری رایگان است.
گفتنی است، امسال به مناسبت روز جهانی 
پیشگیری از ابتلا به ایدز، پویش »من هم تست 
اچ آی وی می دهم« از ٢۰ آبان تا ٢۰ آذر ١۴۰۳ 

در سراسر کشور برگزار می شود.

رئیسبخشعفونیبیمارستانمسیحدانشوری:

درمان بیماری ایدز در کشور رایگان است

وزیربهداشتهشدارداد:برایاولینبار
درتاریخ،نرختولددرسال1403بهزیر
یکمیلیوننفرمیرســد،بنابراینهمه
دســتگاههابایدبهوظیفهخوددرقبال

جوانیجمعیتعملکنند.
به گــزارش وبدا، محمدرضا ظفرقندی روز 
پنجشنبه در نشست مسئولان بسیج دانشجویی 
دانشگاه های علوم پزشــکی سراسر کشور که 
به مناســبت هفته بســیج برگزار شد، با بیان 
اینکه بسیج همان نیروی فداکار، مسئله محور 
و بی ادعا اســت، به نقش بســیج در ۸ ســال 
دفاع  مقدس اشــاره کرد و گفت: از مسئولان 
بسیج دانشجویی دانشــگاه های علوم پزشکی 
و دانشــجویان می خواهیم تا پیشــنهادات و 
راه حل های خود در حوزه های مختلف سلامت 

را ارائه دهند.

ظفرقندی با اشاره به پیگیری قانون جوانی 
جمعیت در کشور افزود: امروز مسئله جمعیت 
یک مســئله جدی و نگران کننده است و فقط 
در وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
خلاصه نمی شــود بلکه بســیاری از مؤلفه ها 
همچون مسائل فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی، 
اقتصاد سلامت و حتی تعرفه های پزشکی نیز 
در آن دخیل هستند و در کوتاه مدت نمی توان 
بــه نتیجه رســید. در بحــث جوانی جمعیت 
نخست باید شیب را اصلاح کرد تا شیب نزولی 
متوقف و ســپس صعودی شود اگر این شیب 
 اصلاح شــد آنگاه اســت که می توان امیدوار

بود.
وی ادامه داد: امروز ما شــاهد این هستیم 
که بسیاری از کشورهای غربی و حتی منطقه 
آسیای شــرقی همچون کره جنوبی و ژاپن از 

چاله جمعیتی در چاه جمعیتی گرفتار شده اند 
و این هشــدار را می دهم اگر کشوری در چاه 
جمعیتی افتاد، بیرون آمدن از آن دشوار و حتی 

غیرممکن خواهد بود.
وزیر بهداشــت بیان داشــت: نرخ باروری 
اکنون از ٢.١ در ســال ۹۵ به ١.۶۶ رســیده 
است و  اگر به یک ویک دهم برسد در چاله و چاه 
جمعیتی گرفتار می شویم. طبق بررسی های ما 
در ســال ١۴۰۳ برای اولین بار در تاریخ میزان 
ولادت در ایران به زیر یک  میلیون نفر خواهد 
رسید که بسیار جای نگرانی دارد. بنابراین همه 
دستگاه ها باید به وظیفه خود در قبال جوانی 

جمعیت عمل کنند.
ظفرقندی در ادامه بــه برخی از انتقادات 
مطرح شــده در این نشست از افزایش ظرفیت 
رشــته های علوم پزشکی پاســخ داد و گفت: 

افزایش ظرفیت رشــته های علوم پزشــکی و 
دندانپزشکی مصوبه وزارت بهداشت نیست بلکه 
مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی است و از 
چهار ســال پیش تاکنون ١۰۰درصد افزایش 

ظرفیت صورت گرفته است.
وی بــا بیان اینکه افزایــش ظرفیت علوم 
پزشکی و دندانپزشکی دارای دو پیوست بوده 
که هیچ کدام اجرائی نشده است، افزود: هزینه 
تحصیل هر دانشجوی علوم پزشکی یک  میلیارد 
تومان است. هزینه های دانشجوی علوم پزشکی 
برای خوابگاه، درس و غذا دیده نشــده است. 
دومین پیوســت تامین اســاتید بوده که این 
پیوست هم در نظر گرفته نشده است. بنده که 
۳۵ سال معلم هستم به هیچ عنوان این روش 
آمــوزش را قبول ندارم که ظرفیت یک کلاس 

از ١۵۰ نفر به ٢۵۰ نفر برسد.

وزیربهداشتهشدارداد

کاهش نرخ سالانه تولد در سال ۱4۰۳ به زیر یک   میلیون نفر برای اولین بار


